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ADRIANIN NAJBOLJI REZULTAT SA OVOM 
TEŽINOM KOPLJA JE 64.73M, ŠTO JE UJEDNO  
I VODEĆI REZULTAT U EVROPI I SVETU.
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TEODORA SIMOVIĆ POBEDNICA JE PRVOG “COMTRADE  
SERBIA MARATHONA” U ŽENSKOJ KONKURENCIJI.  
ZAVRŠILA JE TRKU OD 42 KM ZA 2:41,31.

Teodora Simović 
osvojila tri titule
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ATLETSKI SAVEZ SRBIJE POSLE 
SKORO JEDNE DECENIJE, UZ 
VELIKU PODRŠKU KOMPANIJE 
TELENOR, POKRENUO JE 
PROJEKAT BRZINOM DO ZVEZDA. 
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ČASOPIS ATLETSKOG SAVEZA SRBIJE

srbatl

Atletski-savez-Srbije-136279679756982

atletskisavezsrbije

PRATITE NAS >>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>

www.ass.org.rs
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>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>

međunarodna>>>

takmičenja
i aktivnosti

Evropske igre za dečiju atletiku bile su od                    
09 - 11. septembra u Češkom gradu Brno.

Atletski klub Senta predstavljale su Adriana 
Vilagoš i Virag Bači.

Adriana Vilagoš bacila je koplje od 500 
grama, 55.49 metara i pobedila, dok je Virag 
Bači zauzela drugo mesto sa kopljem od 
400 grama, rezultatom 37.49m.

Adrianin najbolji rezultat 
sa ovom težinom koplja je 
64.73m sto je ujedno I vodeći 
rezultat u Evropi i Svetu.

Adriana Vilagoš 
ponovo najbolja
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>>>

Deset medalja    
na seniorskoj 
Balkanijadi



Prošle sezone Balkanska federacija uvela je novo 
pravilo – norme. Ali, i to da ekipu može da čini 20ak 
članova reprezentacije.

Za Srbiju nastupalo 11 atletičara i 8 atletičarki. 
Prvog dana takmičenja osvojeno je pet medalja: dve 
zlatne, dve srebrne i jedna bronzana, dok je drugog 
dana osvojeno dva zlata i tri srebra.

Teodora Simović osvojila je dva zlata, u trci na 
3000m rezultatom 10:11,26, i u trci na 5000m rezul-
tatom 16:36,40. Milica Gardašević postala je šampi-
onka Balkana skokom od 6.42m.

Do zlata, koplje je bacila Marija Vučenović, rezulta-
tom 57.21 m.

Armin Sinančević postao je vicešampion Balkana u 
bacanju kugle sa 20.58m. Drugo mesto u trkama na 
100m i 200m zauzeo je Aleksa Kijanović.

Luka Trgovčević bio je drugi u trci na 110m prepone, 
rezultatom 14.22s. Aleksandar Grnović osvojio je 
srebrnu medalju u desetoboju sa osvojenih 7104 
bodova.

Lazar Anić skočio je do bronze daljinom od 7.88 
metara.

Ostali rezultati :

Maja Ćirić (400m) – 4. mesto sa 53s

Miloš Savić (skok motkom) – 4. mesto  5.10m

Anja Lukić (100m prepone) – 5. mesto  13.70s

Strahinja Jovančević (skok u dalj) – 6.mesto sa 7.70m

Miloš Marković (400m prepone) – 6.mesto sa 52.25s

Zorana Barjaktarović (200m) – 6. mesto 24.58s

Nikola Raičević (5000m) –  7. mesto 8:42,17

Miroslav Dukadinović (800) – 8. mesto 1:52,06

Katarina Ilić (400m prepone) – 9. mesto sa 1:01,00 
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Reprezentacija Srbije 
učestvovala je na Prvenstvu 
Balkana u Pravecu, U Bugarskoj. 

Novopazarac Elzan Bibić 
je u crnogorskom gradu 
Berane, došao do zlatne 
medalje na Prvenstvu 
Balkana u krosu.

ELZAN 
BIBIĆ 
ŠAMPION 
BALKANA  
U KROSU
On je deonicu od 8km pretrčao za 23:57 minuta 
i  pobedio u konkurenciji mlađih seniora.

“Trka je od samog starta krenula onako kako 
sam planirao i dogovorio sa svojim trenerom 
Zilkićem. Prvih 1000m trke bilo je u jednom 
pravcu i snažan vetar duvao je u prsa, pokušao 
sam da ostanem u grupi, međutim trka je 
krenula sporim ritmom i zato sam morao da 
izađem napred. Na taj način došao sam do 
sjajne prednosti i ove pobede. Sledeće što me 
očekuje su pripreme za Prvenstvo Evrope u 
krosu, na koje ću otići sa velikim ambicijama za 
visoki plasman”, rekao je Bibić.

Pored Bibića, bronzanog odličja domogla 
se srpska atletičarka Olivera Jevtić, koja 

je 8km istrčala za 27:48 minuta, dok je 
kod muškaraca, Nikola Raičević bio 12-
ti, rezultatom 32:30, a Milan Mitrović 17-ti, 
vremenom od 33:31.

U konkurenciji juniorki imali smo četiri 
predstavnice; Iva Maletić 13. mesto – 14:59; 
Katarina Milosavljević 15. mesto – 15:11; 
Jovana Gladić 22. mesto – 15:50; Sanja 
Djoković 23. mesto – 16:00.

U konkurenciji juniora u ukupnom plasmanu 
naši momci zauzeli su treće mesto: Miloš 
Malešević (8. mesto – 19:30), Ognjen Nikolić 
(13. mesto – 19:57), Mirko Mauna (14. mesto 
– 20:00) i Nikola Anastasijević (20. mesto – 
20:17).

Deset medalja    
na seniorskoj 
Balkanijadi
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Mladi kuglaš, Armin Sinančević, 
ostvario je neverovatan 
uspeh kada se hicem od 21.51m 
plasirao u finale Svetskog 
prvenstva u Dohi.
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Svetsko
prvenstvo 
u Dohi

Prvenstvo Sveta u Dohi održano je od 28.septembra do 06.oktobra 2019. godine.

Naša zemlja imala je tri predstavnika: Draganu Tomašević, Asmira Kolašinca i Armina Sinančevića.

Srpska atletičarka, Dragana Tomašević završila je svoje takmičenje u kvalifikacijama sa najdaljim 
hicem od 57.13m. U svojoj grupi Dragana je bila deseta, dok je u ukupnom plasmanu zauzela  
21. mesto.

Asmir Kolašinac nije uspeo da se plasira u finale Svetskog prvenstva u Dohi. Ovo je bio njegov peti 
nastup na šampionatu sveta, ali, nažalost, bez finala.

Jedino u prvoj seriji Asmir je imao ispravan hitac kada je zabeležio rezultat  od 19.86 metara. Mladi 
kuglaš, Armin Sinančević, ostvario je neverovatan uspeh kada se hicem od 21.51m plasirao u 
finale Svetskog prvenstva u Dohi.

U prevelikoj želji da baci što dalje, on je u finalu “izgoreo”, i nažalost zbog manjka iskustva na 
velikim takmičenjima, napravio je tri prestupa.

Povrh svega, Sinančević je ostvario i olimpijsku normu za Tokio sledeće godine.
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Takmičari iz preko 200 zemalja sveta takmičiće se u 
srpskoj prestonici od 11. do 13. marta 2022. godine. 

U Monaku na savetu svetske atletske federacije 
delegacija od sedam članova prezentovala je grad 
Beograd, kao kandidata za Svetsko atletsko prven-
stvo u dvorani 2022.godine. Tim su činili:

• Goran Vesić, zamenik gradonačelnika Beograda,

• Veselin Jevrosimović, predsednik Atletskog 
saveza Srbije,

• Slobodan Branković, direktor Atletskog saveza 
Srbije,

• Predrag Momirović, menadžer Atletskog saveza 
Srbije,

• Biljana Daničić, koordinator projekta SP 2022,

• Ana Srejić, marketing menadžer ASS,

• Katarina Branković, PR menadžer ASS.

Naša zemlja poznata je po organizaciji najboljih 
sportskih manifestacija, tako da nema sumnje da 
je to prepoznato i od strane svih članova saveta. 
Ovo će biti najveći sportski događaj ikada organi-
zovan na našim prostorima!

Nakon organizacije Evropskog prvenstva u krosu 2013.godine 
i Evropskog prvenstva u dvorani 2017.godine, NAŠA ZEMLJA ĆE U 
MARTU 2022.GODINE UGOSTITI SAM KREM SVETSKE ATLETSKE ELITE!!! 

Istorijski dan za srpsku 
atletiku: BEOGRAD 
DOMAĆIN SP 2022
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Seminar za žene u sportu
Seminar za žene u atletici održan je u organizaciji Balkanske atletske federacije  
od 4. do 7. novembra u Samokovu, Bugarskoj. Na seminaru su bile prisutne uče-
snice iz 19 zemalja, među kojima i dve predstavnice iz Srbije. Seminar je zapo-
čeo službenim pozdravom predsednika balkanske atletike Dobromira Karama-
rinova, i obuhvatio je dvodnevna predavanja i sesije od 5 različitih predavača. >>>

IAAF promenio ime u Svetska atletika
Na kongresu IAAF koji je održan u septembru 2019. godine za predsednika Svetske atletike ponovo je iza-
bran, lord Sebastijan Kou. IAAF je promenio ime u „Svetsku atletiku“ (World Athletics).

IAAF je koristila iste inicijale od osnivanja 1912. godine kao Međunarodna atletska amaterska federacija, ali 
je 2001. godine promenila ime u Međunarodna atletska federacija, kada je atletika postala profesionalnija.

Predsednik IAAF Sebastijan Kou rekao je da je promena imena deo plana da se privuče mlađa publika. 

Balkanski 
atletski kongres

Balkanski atletski kongres održan je 27. septembra 2019. godine u Dohi, Kataru, u okviru Svetskog 
atletskog prvenstva.

Novoizabrani član veća IAAF-a Dobromir Karamarinov izabran je po treći put za predsednika Balkan-
ske atletike. Fatih Cintimar (TUR), Slobodan Branković (SER) i Florin Florea (ROU), takođe su ostali 
članovi odbora.

Balkanska atletika službeno je pozdravila, nakon glasanja, svoju 21. članicu – Austriju.



ATLETIKA    //    MEĐUNARODNA TAKMIČENJA I AKTIVNOSTI

12

domaća>>>

takmičenja
i aktivnosti

Telenor generalni 
sponzor Atletskog 
saveza Srbije 

>>>
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Uz generalno sponzorstvo, Telenor će podržati i 
projekat ASS-a „Brzinom do zvezda“, koji za cilj 
ima razvoj i promociju atletike i sportskog načina 
života među decom u 400 škola u Srbiji.

„Kao institucija koja traje više od 70 godina, pono-
sni smo što je jedna velika kompanija kao što 
je Telenor uvidela vrednosti koje posedujemo. 
Nadamo se da ćemo u narednom olimpijskom 
ciklusu, zajednički, stvoriti novu generaciju koja 
će osvajati medalje na velikim takmičenjima, i što 
je još važnije, da ćemo kroz projekat „Brzinom do 
Zvezda“ usmeriti mlade da se bave sportom“, kaže 
Veselin Jevrosimović, predsednik ASS-a.

Saša Filipović, izvršni komercijalni direktor Tele-
nora u Srbiji rekao je da dosadašnji uspesi srp-
skih atletičara govore o izuzetnom trudu, talentu 
i posvećenosti, ali i profesionalnosti i stručnosti 
Atletskog saveza koji stoji iza njih.

„Imajući u vidu broj osvojenih medalja srpskih 
atletičara, uključujući i one na evropskim i svet-

skim šampionatima, čast nam je što smo postali 
zvanični partner Atletskog saveza i podrška budu-
ćim uspesima. Još važniju ulogu vidimo u stvara-
nju budućih šampiona kroz projekat „Brzinom do 
zvezda“ koji je usmeren na razvoj atletike i usva-
janje sportskog načina života među decom“, kaže 
Filipović.

Projekat „Brzinom do zvezda“ obuhvatiće 120 
hiljada dece, uzrasta devet i deset godina, iz 400 
škola, sa teritorije šest regiona Republike Srbije, 
uključujući i 17 beogradskih opština. Kroz orga-
nizovanje predkvalifikacionih trka za izbor najbr-
žih osam devojčica i dečaka iz svake škole, zatim 

i opštine i grada, promovisaće se atletika kao 
bazična sportska disciplina, pospešivati aktivni 
način života i bavljenje sportom kod dece oba pola, 
i razvijati atletski klubovi širom Srbije. Trka super 
finala najbržih dečaka i devojčica održaće se u junu 
2020. godine u Beogradu, kao sastavni deo većeg 
atletskog takmičenja, nakon čega sledi i julski atlet-
ski kamp.

ASS s ponosom predstavlja svog novog generalnog sponzora 
Kompaniju Telenor. Trogodišnji ugovor potpisali su predsednik 
Atletskog saveza Srbije, Veselin Jevrosimović, i izvršni 
komercijalni direktor Telenora u Srbiji, Saša Filipović. 

LOZNICA UŠLA 
U TRKU ZA 
ATLETSKU STAZU
Direktor Atletskog saveza Srbije, Slobodan 
Branković, posetio je gradonačelnika Loznice, 
Vidoju Petrovića sa kojim je razgovarao na 
temu razvoja atletike.

Atletski savez Srbije doniraće projekat za 
izgradnju atletske staze i samim tim podržati 
rad novonastalog Atletskog kluba “sportsko 
udruženje” iz Loznice. Takođe, na poklon će 
dobiti i projekat „Telenor Brzinom do Zvezda" 
kako bi na najbolji mogući način doprineli 
zdravlju nacije.

MEĐUNARODNA TAKMIČENJA I AKTIVNOSTI   \\   ATLETIKA
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U hotelu „Tonanti“ u Vrnjačkoj Banji Atletski 
savez Srbije organizovao je Balkan Galu. Sveča-
nosti su prisustvovali predstavnici svih 21 čla-
nica federacije.

Pre početka zvanične dodele nagrada obratio 
se predsednik Atletskog saveza Srbije, Veselin 
Jevrosimović:

“Srećan sam što ispred Atletskog saveza Srbije 
mogu da vas ugostim na dodeli nagrada najbo-
ljim atletičarima Balkana. Želim da se zahvalim 
svima koji su sebe ugradili u ove sportske uspehe 
– ovde prisutnim gostima, takmičarima, trene-
rima, sportskim radnicima i uopšte, prijateljima 
atletike, i onima kojima se divimo na atletskom 
terenu, ali i onima koji često ostaju iza zavese.  

Takođe, koristim ovu jedinstvenu priliku da izra-
zim veliku radost zbog dobijanja organizacije 
najvećeg dvoranskog atletskog događaja na 
svetu 2022. godine. Funkcija predsednika jednog 
od najuspešnijih sportskih saveza u Srbiji uvek 
predstavlja izuzetnu čast, ali naš najnoviji uspeh 
donosi mi još jednu privilegiju: osećaj neizmernog 
ponosa. Ovo veče iskoristićemo da se opustimo 
i uživamo u svojim uspesima, a već od sutra, sve 
atletičare i sportske radnike Balkana čeka mnogo 
posla. Ali mi smo uvek spremni da pokažemo ono 
u čemu smo najbolji – vredan rad, znanje, upor-
nost, viziju, pozitivnu energiju, otvorenost za nove 
ideje i nepokolebljivost u dostizanju ciljeva. Jer, 
ciljevi su visoko, a na nama je da neprestano podi-
žemo lestvicu”.

Balkanska atletska federacijA 
je po deveti put proglasila 
najbolje atletičare/ke meĐu 
svojim redovima, a domaćin 
svečanosti bio je Atletski savez 
Srbije i grad Vrnjačka Banja.

Za najbolju atletičarku Balkana 
proglašena je bugarska atletičarka Ivet 
Lalova Colio , a najbolji atletičar Balkana 
je Amel Tuka iz Bosne i Hercegovine.

Pored njih dvoje, nagrade su dobili 
i ukrajinska atletičarka Yaroslava 
Mahuchikh i bugarski atletičar Valentin 
Andreev, kao mlade zvezde u usponu.

>>>BALKAN GALA  
u Vrnjačkoj Banji 
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Zvanično osiguranje Atletskog saveza Srbije
NIKAD SAMI
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             TRI U JEDAN:  
Teodora Simović 
osvojila tri titule 
 na Comtrade Serbia Marathonu

>>>
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Srpska atletičarka Teodora 
Simović pobednica je prvog 
“Comtrade Serbia Marathona” 
u ženskoj konkurenciji. Ona je 
završila trku od 42 km za 2:41,31. 
drugo mesto zauzela je Kenijka 
Helen Džepkosegi Kimutai, 2:54,07, 
dok je Bugarka Marinela Nineva 
kroz cilj prošla treća,  
sa vremenom od 2:54,07. 

„Nema veće sreće za mene, jer sam osvojila tri 
titule: Šampionat Srbije, Balkana i Serbia marat-
hona. Ovo je jedno lepo iskustvo, koje sam imala 
ove godine. Prioritet je bio da idem ispod 2,39 sata, 
ali to ovog puta nije bilo moguće. Ostavićemo to 
za sledeću godinu i videćemo kako će sve to teći”, 
rekla je Teodora Simović.

Kenijac Ndiva Ćerutič Sakong, pobednik je u muš-
koj konkurenciji, rezultatom 2:19,19. Drugo mesto 
pripalo je njegovom sunarodniku, Nelsonu Kipko-
gei Čerutiču sa vremenom od 2:19.59, dok je treće 
najbolje vreme imao Moldavac Maksim Railanu 
2:21.12.

Priznanja i medalje i nagrade pobednicima mara-
tona u obe konkurencije uručio je predsednik Atlet-
skog saveza Srbije i kompanije „Komtrejd grup”, 
Veselin Jevrosimović.

„Kao što ste videli imali smo preko 3000 učesnika, 
a s obzirom na to da je ovo prva manifestacija ova-
kve vrste, više smo nego zadovoljni. Drago mi je 
što je Teodora kao naša istaknuta reprezentativka 
odnela prvo mesto, tako da je to i sa jedne strane 
simbolično, da na prvom maratonu imamo prvo 
mesto za nas. Čitava ova organizacija  je pokazala 
da je Atletski savez Srbije na najvišem nivou spre-
mnosti, i ovo će ubuduće postati tradicionalna 
manifestacija”, poručio je Jevrosimović.

DOMAĆA TAKMIČENJA I AKTIVNOSTI   \\   ATLETIKA
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Srpska atletičarka Olivera Jevtić zauzela je drugo 
mesto u polumaratonskoj trci na 21 km. Ona je trku 
završila u vremenu 1.14.05 sati, iza Neli Jepčumba 
iz Kenije, koja je završila prva u ženskoj konku-
renciji 1.13.02. Treća je kroz cilj prošla Rut Nundu 
Mbata iz Kenije – 1.17.29. Kenijac Metju Kosgei je 
prvi u muškoj konkurenciji, sa vremenom 1.08.55, 
drugi je Milan Mitrović iz Srbije 1.10.11, a treći Elijah 
Mutuku Vambua 1.11.13, takođe iz Kenije.

„Utisci su mi sjajni, staza, interesantna. Zadovoljna 
sam rezultatom i plasmanom, jer me 1. decembra 

očekuje maraton u Valensiji gde ću pokušati da 
ostvarim normu za Tokio. Ovo mi je bila prava kon-
trolna trka”, kaže Jevtićeva.

Pobednicima u polumaratonu nagrade je uručio 
zamenik gradonačelnika grada Beograda, Goran 
Vesić.

U okviru prvog Comtrade Serbia Marathon-a odr-
žano je I gradsko finale projekta “Telenor Brzinom 
do Zvezda”. U ovom projektu tokom školske godine 
učestvovaće 400 škola i 120 hiljada dece, iz svih 
delova Srbije, uzrasta 9 i 10 godina.

Šampioni Beograda su Dunja Popović iz OŠ „Veljko 
Dugošević”, sa Zvezdare, i Andrej Nikolić iz OŠ 
„Lazar Savatić”, iz Zemuna. Pred brojnom publikom 
u Štark areni, u kojoj se u isto vreme održao i prvi 
Comtrade Serbia Marathon, takmičilo se više od 
pet stotina dece, sa 17 opštinskih takmičenja.

Pored finala, Telenor je za posetioce pripremio 
poseban deo arene posvećen projektu „Brzinom 
do zvezda“ i revijalni program: trku mama sa beba-

SAVA OSIGURANJE bilo je zvanično osigura-
nje svih učesnika Comtrade Serbia Marathona. 
Kompanija OM MADE omogućila je da svi naši 
takmičari imaju ZDRAV slatkiš i proteinske 
pločice u startnim paketima. Za zdravstvenu 
bezbednost svih takmičara pobrinuo se BEL 
MEDIC. Na “čelu” kolone, sat sa vremenom 
nosio je T-ROCK Volkswagen automobil. AQUA 
GALA se pobrinula da niko ne ostane žedan, 
a VENERA BIKE poklonila je bicikle najboljim 
maratoncima.
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ma,itrku za starije, za novinare, 
revijalne skokove u dalj, bacanje 
čunjeva, i mnoge druge.

„Danas smo dobili beogradske 
pobednike, ali tu nije kraj. U dru-
goj fazi projekta očekuju nas 
trke po ostalim delovima Srbije i 
veliko finale u junu 2020. godine. 
Zajednički cilj Atletskog saveza i 
Telenora je da što više dece pod-
staknemo da se bave atletikom i 
sportskim načinom života, ali i da 
ih usmerimo na prave vrednosti”, 
izjavila je Marija Vujanić, direk-
torka komunikacija i održivog 
razvoja Telenora Srbije.

Rezultate sa sve tri trke možete 
pronaći na sledećem linku: http://
tagtiming.mk/serbiamarathon/
results2019.htm .

U okviru prvog Comtrade 
Serbia Marathon-a 

održano je I gradsko  
finale projekta “Telenor 

Brzinom do Zvezda”
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Predstavnicima sedme sile obratili su se:

• Sergej Bubka, potpredsednik Svetske atletske 
federacije

• Dobromir Karamarinov, predsednik Balkanske 
atletske federacije

• Slobodan Branković, direktor Atletskog saveza 
Srbije

• Boban Đurović, gradonačelnik Vrnjačke Banje

“Beograd je sada jači nego pre dve godine, česti-
tam Slobodanu, naročito njemu, jer je njegova ener-
gija uz fokus bila veoma jaka da se ovo ostvari. Bio 

je lider u organizaciji Evropskog dvoranskog prven-
stva 2017, koje je proglašeno za najbolje. Sada na 
red dolazi Svetsko i verujem da će biti slično. Veli-
ki je uspeh dobiti organizaciju. Ovde smo da slavi-
mo najbolje atletičare i zvezde u usponu. Imamo 21 
člana federacije, nisu tu samo balkanske zemlje, već 
i one iz okoline. Ovo je velika prilika za atletiku i Srbi-
ju”,  rekao je Karamarinov.

“Prvo bih se zahvalio medijima, strašno je važna 
vaša podrška i da svi u državi mogu da se ponose i 
diče ovim što smo dobili. Verujte mi da nije bilo ni-
malo lako dobiti najveći sportski događaj u istori-

ZVANIČNO  
NAJAVLJENO SP 2022

U okviru Balkan Gale, 
27.novembra u Vrnjačkoj 
Banji održana je 
Konferencija za medije 
na temu domaćinstva 
najvećeg planetarnog 
takmičenja 2022.godine.

>>>
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ji Srbije. Dugujemo veliku zahvalnost svetskoj i bal-
kanskoj atletici, pokazali smo u prošloj deceniji da 
možemo da organizujemo mnoga takmičenja. Veli-
ko hvala Sergeju, na velikoj podršci koju nam pružaš. 
Moj veliki prijatelj Karamarinov mi je u startu  dao 
smernice kako treba da vodim organizaciju kakav je 
Atletski savez Srbije. Organizovanje sportskih do-
gađaja, gala večeri, konvencija, nije moguća bez po-
drške države i lokalnih samouprava. Sada smo u Vr-
njačkoj Banji i moram da zahvalim Bobanu Đuroviću, 
učinio je da se osećamo dostojanstveno. ASS je pro-
cvetao u poslednjih 10 godina od dolaska Veselina 
Jevrosimovića , jednog od ljudi koji kada se dohvate 
bilo čega, čine čuda. Tako je i sa ASS, od Saveza koji 
je u tragovima bio prisutan u medijima, postižemo 
mnogo u rezultatima, u infrastrukturi i drugim as-
pektima. U poslednjih 10 godina imamo više meda-

lja nego u prethodnih 60. Ponosni smo, ne stajemo, 
imamo ciljeve za narednih 10 godina. Važno nam je 
sada da napravimo najbolje SP ikada. To smo uradi-
li 2017. kada smo organizovali Evropsko atletsko pr-
venstvo, nema razloga da ne bude tako 2022. Bez 
podrške države predsednika, Beograda, ne bismo 

sve to mogli. Bez podrške i garancija, ne bismo dobili 
Svetsko prvenstvo. Verujte da posle tri noći, prespa-
vane ili neprespavane, nismo svesni šta smo dobi-
li, to se nikad nije dogodilo, da toliko zemalja sveta 
imamo mogućnost da ugostimo. Želimo da Arena 
bude puna od prepodneva do večernjih sati”, rekao je 
Slobodan Branković.

Predsednik opštine Vrnjačka Banja, Boban Đurović, 
ponosan je na ovu priliku da turistička oaza u srcu 
Srbije najavi Svetsko prvenstvo.

“Čestitam ASS na rezultatima, vredni su pažnje, do-
kaz su velikog rada, ali i velike podrške države. Vr-
njačka Banja je tradicionalno dobar domaćin, i po-
nosni smo što možemo da ugostimo svetska imena, 
koja su nekada bila nedostižna za našu lokalnu sa-
moupravu. Želim da nastavite sa uspesima koje ni-
žete i da uspešno organizujete SP 2022”.
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SVETSKO 
PRVENSTVO 
donelo novi 
optimizam

U Kragujevcu 
održana 
tradicionalna 
manifestacija 
„Dani atletike“

Ulaskom u finiš tekuće kalendarske godine, došlo je vreme  za 
održavanje tradicionalne manifestacije „Dani atletike“, koja je 
održana u kragujevačkom hotelu „Šumarice“.  Ovom skupu, tokom 
dvodnevnog trajanja, prisustvovalo je preko 200 atletskih 
radnika iz svih delova naše zemlje. 
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Kao i obično, razgovaralo se o onome što se dešavalo 
tokom 2019.godine, kako iz afirmativnog, tako i iz kri-
tičkog ugla. Predstavljeni su planovi za naredni peri-
od, a održan je i niz edukativnih predavanja, uglavnom 
na temu iz oblasti zdravstva.

Okupljene je najpre pozdravio Slobodan Branković, di-
rektor Atletskog saveza Srbije. Apostrofirao je značaj 
dobijanja domaćinstva Svetskog dvoranskog prven-
stva 2022. godine i može se reći da je celokupna mani-
festacija odisala pozitivnom energijom upravo usled 
ovakvog raspleta.

- Ne mogu da stvorim sliku kako bi nas ljudi doživljava-
li i gledali da smo pre nekih deset godina rekli da ćemo 
organizovati Evropsko prvenstvo u krosu i dvorani, te 
dobiti Svetsko prvenstvo. To je tada bila „naučna fan-

tastika“ ... Ono što je takođe značajno, jeste da se iz 
dana u dan jača atletska infrastruktura u našoj zem-
lji, rekao bih, do te mere da je to sada postao jedan ne-
zaustavljiv proces. Polako, ali sigurno, dopire svest o 
značaju izgradnje atletskih objekata u lokalnim samo-
upravama, koje sve češće posežu za stvaranjem novih 
uslova za bavljenje ovim bazičnim sportom, konstato-
vao je Branković.

U onom rezultatskom delu svakako da je najznačajni-
ji niz od tri zlatna odličja na Evropskim dvoranskim pr-
venstvima Ivane Španović, ali i bljesak Strahinje Jo-
vančevića. Armin Sinančević predstavlja budućnost 
srpske atletike, „neki novi klinci“ na čelu sa Elzanom 
Bibićem, Milicom Gardašević, te Milošem Miloševi-
ćem, Tihomirom Đorđevićem, Adrijanom Vilagoš ima-
ju sve izraženija, značajnija ostvarenja ...

- Sa druge strane, nećemo dozvoliti više da se vode 
pregovori o nastupu u reprezentativnom dresu. Ako 
to neko smatra kao pritisak i nevoljno to čini, ili se po-
stavlja iznad nacionalnog tima, onda ne treba da bude 
deo te priče. Nažalost, i ta pozicija u kojoj se nala-
zi naša reprezentativna atletika je naša slika i prilika, 
moramo da nađemo adekvatna rešenja, smatra direk-
tor ASS.

Izuzetno je propraćeno predstavljanje programa se-
lektora Edina Zukovića, vezano za predstojeću se-
zonu. On je najpre uz odgovarajuće video klipove 
podsetio na najznačajnija takmičarska ostvarenja i 
aktivnosti u ovoj godini, a potom je vrlo precizno, ja-
sno i sažeto obrazložio planove rada.

- Svaki klub će putem elektronske pošte dobiti sve ovo 
o čemu govorim, imaće jasan uvid u način na koji se 

dolazi do norme, rokove za ispunjenje i kriterijume za 
izbor u sastav reprezentacije. Takođe, biće predoče-
no i sve ono što se tiče ostvarivanja prava na lične pro-
grame, šta oni donose i kako se potom „brane“. Učini-
ćemo sve da pažnju posvetimo i onima čije vreme tek 

dolazi, talentovanim atletičarima rođenim u periodu 
od 2004. do 2007.godine. Opet, tu sam na raspolaga-
nju svima vama da odgovorim na dodatna pitanja ili 
sa druge strane da dođem u vašu sredinu zajedno sa 
sportskim direktorom Slobodanom Popovićem ako u 
nečemu možemo da pomognemo u poboljšanju vaših 
statusa i uslova, istakao je Zuković. 
                                                                                                                       I.Pavlović 

NAJUSPEŠNIJI TRENERI

Okupljanje u Kragujevcu je takođe po tradici-
ji iskorišćeno i da se u izboru Trenerske zajedni-
ce ASS proglase najuspešniji stručnjaci u godini 
na izmaku. Na osnovu plasmanskih ostvarenja 
pulena, u starosnim kategorijama od mlađih pi-
onira do seniora u obe konkurencije, na najzna-
čajnijim takmičenjima i ostvarenih rezultata, 
plakete su dobili: Boško Pejkić (Ruma), Ermin 
Ziljkić (Novi Pazar), Ivana Goranović (Košut-
njak), Đerđi Vilagoš (Senta), Goran Radoja (Mla-
dost Zemun), Dragan Dukanac (Čačak), Mirko 
Vujaklija (Inđija), Nenad Vojčevski (Jasenica), 
Rifat Ziljkić (Novi Pazar), Marko Milinkov (Voj-
vodina), Milorad Jovančević (C.Zvezda) i Goran 
Obradović (Vojvodina).

RADOMIROVIĆ NA ČELU AS KIM

Do prethodnog vikenda bilo je upražnjeno mesto predsednika Atletskog saveza Kosova i Metohije. Kao što 
je poznato, tokom ove godine smrt Ratomira Maksimovića, dugogodišnjeg čelnika ovog regionalnog save-
za i istaknutog atletskog radnika, izazvala je veliku tugu jer se radilo o pre svega čoveku izuzetnih karakter-
nih osobina, zbog čega je bio omiljen i van krugova srpske kraljice sportova.

Predstavnici klubova iz južne srpske pokrajine, odnosno, članovi Upravnog odbora AS KiM, su postigli do-
govor da Darko Radomirović, nekadašnji uspešni atletičar, bude jedini kandidat za Maksimovićevog na-
slednika. Takav predlog dobio je jednoglasnu podršku i na samoj sednici Skupštine koja je održana u hotelu 
„Šumarice“, tokom trajanja manifestacije „Dani atletike“.

- Neko vreme nisam bio da kažem prisutan u atletici, ali sam pratio dešavanja. Znam šta se očekuje i sigur-
no je da ću uložiti maksimum želje, volje i napora da dođemo do željenog. Sigurno da će prioritetan cilj biti 
da omasovimo atletski sport na prostorima Kosova i Metohije, nastavićemo sa održavanjem tradicionalne 
trke „Sveti Vasilije Ostroški“ u Leposaviću, a projekat „Brzinom do zvezda“ će takođe imati svoje prostor na 
teritoriji našeg saveza. Neću ni bežati od odgovornosti ukoliko izostanu željeni rezultati, kao sportista sam 
bio veliki borac, još veći ću biti na novoj funkciji, istakao je Radomirović.
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Kao renesansa, projekat je za nepuna dva meseca 
koliko se realizovao u svom uvodnom delu, poka-
zao da koncept i inovativnost koju ''nosi'' sa sobom 
nedostaje kako atletskom, tako i školskom sportu.

Kroz organizovana takmičenja u sprintu na 30-40m, 
realizovano je 18 manifestacija na teritoriji 17 beo-
gradskih opština, zaključno sa Telenor finalom 
grada Beograda.

Uvodni segment projekta ogleda se kroz prepo-
znavanje beogradske asocijacije za školski sport u 
vidu potpisivanja sporazuma o tehničkoj saradnji 
sa Atletskim savezom Srbije, s akcentom da proje-
kat ukoliko ispuni određene kriterijume u naredne 
dve godine uđe u redovan program školskog sporta 
grada Beograda, što je već u uvodnom segmentu bio 
veliki benefit i motiv kako za ASS tako i za sam pro-
jekat da se realizuje na vrhunskom nivou. 

Prva manifestacija održana je 09.10.2019. na 

opštini Savski venac, gde je potom kontinuirano 
realizovano još 16 takmičanja na opštinama Stari 
Grad, Palilula, Zemun, Barajevo, Sopot, Mladenovac, 
Lazarevac, Vračar, Rakovica, Čukarica, Obrenovac, 
Voždovac, Surčin, Novi Beograd, Grocka, i na kraju, 
14.11.2019. na opštini Zvezdara. U ovom ciklusu 
učestvovale su 104 obrazovne ustanove sa teritorije 
grada Beograda, od čega 96 Osnovnih škola, i 1600 
dečaka i devojčica koji su se nadmetali na istim. Sve 
opštine grada Beograda tehnički su pomogle pri 
realizaciji takmičenja na lokalu.

Kroz operativnu i praktičnu saradnju sa atletskim 
klubovima, veliki broj dece uključen je u trenažne 
procese atletskih klubova, čime su postignuti važni 
zadaci ovog projekta: 1) da što veći broj dece prođe 
osnovnu atletsku obuku kao osnovni preduslov 
za bavljenje sportom; 2) doprinos omasovljavanju 
atletskog sporta.

Telenor brzinom do zvezda
Atletski savez Srbije posle 
skoro jedne decenije uz 
veliku podršku kompanije 
Telenor pokrenuo je 
projekat Brzinom do 
zvezda. 
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U prostorijama Atletske 

dvorane na Banjici, 10. decembra održana je 
Konferencija za medije povodom još jednog sjaj-
nog uspeha našeg atletičara. Elzan Bibić je osvo-
jio srebrnu medalju u trci na 8km na Prvenstvu 
Evrope u krosu vremenom 24:25, u konkurenciji 
takmičara do 23. godine.

Ispred Atletskog saveza 
Srbije prisutne je pozdravio 
predsednik, Veselin Jevrosi-
mović: „Kao predsednik ASS 
u moje lično ime i u ime ASS, 
želim da čestitam Elzanu i 
njegovom treneru Rifatu na 
ovom izvanrednom uspehu 
za srpsku atletiku. Ovo je 
naša sedma medalja sa pet 
evropskih prvenstava u 2019.
godini. Izuzetan kraj još jedne 
uspešne atletske sezone”.

Jedan od najzaslužnijih ljudi 
za Bibićev uspeh je njegov 
trener Rifat Zilkić.

„Pripreme za ovaj kros bile su izuzetno duge. 
Jedno šest-sedam momaka je imalo bolji lični 
rezultat od Elzana. Otišli smo sa ambicijom da 
osvojimo medalju i uspeli smo. Bibić je sam reži-

rao borbu i bio na čelu trke skoro sve vreme. 
Ono što je najbitnije, u surovoj bici sa francuskim 
takmičarem, koji je bio dvostruki prvak Evrope 
i pretio Bibiću, Elzan mu je pružio snažan otpor 
i ova srebrna medalja je za mene kao zlatna. Ovo 
je putokaz da smo na dobrom putu, da Elzan Bibić 
izbori nastup na Svetskom dvoranskom prvenstvu 
u Kini i na Olimpijskim igrama”, rekao je Zilkić.

Elzan Bibić ističe da tek oče-
kuje kvalitetne rezultate u 
narednom periodu i nada se 
da će izboriti nastup na dvo-
ranskom prvenstvu Sveta 
u Kini, kao i na Olimpijskim 
igrama u Tokiju. 

„Prvi put sam trčao kros 
Evrope na 8 km, znao sam da 
sam spreman, iako sam bio 
među najmlađima. Imao sam 
veliku konkurenciju i staza je 
bila teška. Svaki kros trčim 
u svom stilu i trudim se da 
od samog starta krenem u 
jakom ritmu. Zadovoljan sam 

ostvarenim uspehom, ovo je kruna moje sezone.

Prošlu sam zatvorio bronzom, ovu srebrom, 
nadam se sledeću godinu zlatnom. Sledeće što 
me čeka su dvoranski mitinzi“, rekao je Bibić.

Bibić sa 
medalje  
na medalju 
– zasijalo 
evropsko 
srebro

Najboljih 272 dečaka i 272 devojčice ispunilo je 
norme i izborilo plasman na gradsko takmičenje 
„Brzinom do zvezda“ grada Beograda u Štark areni, 
gde se nadmetalo za vredne nagrade i prolaz na 
Republičko takmičenje. Šampion Beograda u kon-
kurenciji dečaka postao je Andrej Nikolić, učenik 
4. razreda OŠ „Lazar Savatić“, iz Zemuna, dok je 
kod devojčica najbolja bila Dunja Popović učenica 
OŠ „Veljko Dugošević“, sa Zvezdare. Pored njih, na 
Republičko takmičenje plasman je izborilo još 15 
dečaka i 15 devojčica.  Promoteri projekta u ovom 
ciklusu bili su Ivana Španović i Armin Sinančević, 
koji su bili gosti na dva Javna školska časa AKTIV-
NOG ŽIVOTA, na opštinama Zvezdara i Novi Beograd.

U narednom periodu, do kraja ovog ciklusa  (do juna 
2020 godine) biće realizovano još 18 manifestacija, 
od čega u 16 gradova na teritoriji Repubilke Srbije (u 
šest regiona, uz učešće 23 grada), baraž grada Beo-
grada i veliko državno Telenor takmičenje koje je 
planirano za jun mesec naredne godine.

Važnost samog projekta ogleda se u prepoznava-
nju od strane velike multikompanije Telenor koja je, 
kako finansijski, tako i kroz nagrađivanje učesnika, 
dala nemerljiv doprinos uspešnoj realizaciji samog 
projekta u njegovoj uvodnoj formi, što će itekako 
doprineti da se projekat u svojoj daljoj realizaciji 
konstantno razvija i unapređuje. Elzan Bibić je 

osvojio srebrnu 
medalju u 

trci na 8km 
na Prvenstvu 

Evrope u krosu 
vremenom 

24:25
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u usponu
zvezda
Boško Kijanović

>>>
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Intervju

Biografija Boško Kijanović

Jesi  li zadovoljan proteklom 
sezonom?

-Veoma sam zadovoljan proteklom 
sezonom u svakom smislu, svaki cilj 
koji sam zacrtao sam i ostvario i sve 
što sam planirao - uradio ulaskom u 
finale Evropskog prvenstva i obara-
njem juniorskog državnog rekorda.

Kakve su ti ambicije u sledećim se-
zonama i šta ti je krajni cilj u karijeri?

-Od sledeće sezone očekujem nor-
mu za Evropsko prvenstvo u Parizu, 
kao i obaranje mlađe seniorskog dr-
žavnog rekorda na 400m. U karijeri 
mi je generalno cilj da na stazi uvek 
dam apsolutni maksimum, bez obzi-
ra na rezultat, ali ako bih birao krajnji 
cilj u atletskoj karijeri, to je definitiv-
no medalja na Svetskom prvenstvu 
ili Olimpijadi.

Ko ti je sportski idol, a ko idol u životu?

-Nikada nisam imao idola u životu, 
zapravo mislim da jedini idol kojeg 

čovek treba da ima je on sam. Jedino 
verom u sebe čovek može da otkri-
je mogućnosti i sposobnosti koje se 
kriju u njemu, za koje ni sam nije znao 
da su moguće.

Kako reaguju tvoji drugari i okolina 
na trenutnu popularnost i prija li ti 
kada te ljudi prepoznaju na ulici i če-
stitaju?

-Uglavnom kada srećem ljude, prvo 
mi čestitaju na svemu ostvarenom 
,pa onda tek onda počne razgovor 
koji je neretko opet o atletici.

Pričaju mi kako su me videli na tele-
viziji ili u novinama i to mi zaista po-
prilično prija i daje podsticaj znajući 
da sve što radim ljudi vide i prepo-
znaju mene i moj rad. Medjutim, naj-
lepši osećaj je kada mi mališani u 
atletskoj dvorani ili na takmičenji-
ma prilaze da se pozdrave i slikaju 
sa mnom. Tako znam da usrećujem i 
motivišem decu da se bave atletikom 
i da uvek vredno i naporno rade.

Boško Kijanović rodjen je 21.juna 2000.godine u Beogradu. Atletiku je 
počeo da trenira od pete godine. Završio je srednju farmaceutsko-fizio-
terapeutsku školu. Najveći uspesi u dosadašnjoj karijeri su mu juniorski 
državni rekordi na 60m (6.86) i 400 metara (46.50), plasman u finale evrop-
skog juniorskog prvenstva i u polufinale svetskog juniorskog prvenstva 
na 400m, kao i dvostruka titula šampiona Balkana za juniore ove godine 
na 200 i 400 metara.
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sećanje na bivše>>>
šampione

A za lju blje nik u Kra lji cu spor to va Dragan Zdravković 
je po stao slu čaj no.

– Tre ni rao sam fud bal u Mo ra vi iz Ću pri je ne kih po la 
go di ne, ka da je 1975. na čas fi zič kog do šao   tre-
ner Aca Pe tro vić. Za pa zio me je me đu klin ci ma uz 
još jed nog dru ga ra i pi tao pro fe so ra Tri fu na Pa vlo-
vi ća  da li bi mo gao da tre ni ram atle ti ku. Pro fe sor 
Pa vlo vić i moj na stav nik u osnov noj ško li, Mi ša Alek-
sić, do pri ne li su iz u zet no mno go da od lič no pri pre-
mljen poč nem da se ba vim atle ti kom. Mi ša je for si-
rao gim na sti ku i po za vr šet ku osmog raz re da imao 
sam iz van red nu osno vu, pri pre mljen sam oti šao u 
fud bal, a po tom u atle ti ku – se ća se po če ta ka u dru-
gom sred nje Dra gan Zdrav ko vić.

Ni je se mno go dvo u mio ka da je od lu čio da osta vi 
fud bal.

– Mu či lo me je ka da sam vi deo da se for si ra ju ne ki 
ko ji ne mo gu tri mi nu ta da tr če. Do bro, fud bal ni je 
sa mo tr ča nje, ali Nem ci na fi zič kim pre di spo zi ci-
ja ma pra ve se lek ci ju, što kod nas ni je slu čaj. U atle-
ti ci za vi siš sa mo od se be i svog ra da i to je pre su di lo.

Bi lo mu je va žno što je u klu bu baš ta da tre ni ra la 
Zo ra To me cić. Bi la je ju ni or ska vi ce šam pi on ka 
Evro pe na 800 me ta ra. Dra gan je za to znao da će 
ra di ti sa vr hun skim tre ne rom Alek san drom Pe tro vi-
ćem s ko jim mo že da do đe do sport skih do stig nu ća 
da le ko zna čaj ni jih od onih ko ja bi mo gao da do seg ne 
tre ni ra ju ći fud bal u Mo ra vi.

Atletska legenda 
Kralj srednjih pruga 
DRAGAN ZDRAVKOVIĆ
Pre 36 go di na 1500 me ta ra pre tr čao je za 3 mi nu ta, 34 se kun de i 85 sto tin ki. Ovo je i da nas srp ski re kord. 
Spo me nu ti re zul tat, ti tu la pr va ka Evro pe u dvo ra ni, po be da nad svet skim re kor de rom, le gen dar nim Se
ba stia nom Ko u om u Lon do nu, zlat nim slo vi ma su ube le že ni u isto ri ji na še atle ti ke.
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šampione

– Prak tič no sam pre sko čio ju ni or sku kon ku ren ci ju 
– oce nju je po čet ke naš sa go vor nik.

Pr ve se zo ne imao je sa mo če ti ri tr ke.

– Jed nom sam se sa mo na šao me đu tro je naj bo ljih. 
Pr va tr ka bi la mi je uče šće na Kro su Sr bi je za mla đe 
ju ni o re. Osvo jio sam osmo me sto.

Go di nu da na ka sni je, dva pu ta je star to vao. Pre o kret 
je na stao po sled nje ju ni or ske se zo ne. U 1977 tr čao 
je 30 pu ta i 16 pu ta bio pr vi. Ušao je u re pre zen ta ci ju 
Sr bi je na 3 000 me ta ra, a imao i jed no uče šće u se ni-
or skoj re pre zen ta ci ji Sr bi je. Na Pr ven stvu Sr bi je za 
ju ni o re bio je treći na 1 500 i drugi na 3 000 me ta ra.

– Po la ko su se kri sta li sa le mo je pra ve di sci pli ne.

Ma da sma tra da je pre sko čio ju ni or ski staž, već 

ta da je po me rio re kor de dr ža ve. Za po če tak je 27. 
ma ja 1978. iz jed na čio naj bo lji re zul tat svih vre-
me na u SFRJ za ju ni o re na 1 500 m sa 3:44,9, da bi 
ga 10. ju na obo rio sa 3:42,2. Na vrh „ever grin“ rang 
li sta iz bio je i na 800 m (9. av gu sta 1978.), sa 1:48,62. 
Bio je ju nak Pr ven stva Bal ka na za ju ni o re u An ka ri 
2. ju la, ka da je po be dio na 1 500, i bio dru gi na 5 000 
me ta ra.

Do sta se po le mi ke vo di na te mu da li je do bro ra ni je 
ili ka sni je po če ti sa atle ti kom, a Zdrav ko vić o to me 
ka že:

– Mo gu da na ve dem sa mo svo je is ku stvo. Ima i onih 
ko ji su sa 17 go di na bi li sjaj ni i tra ja li, kao što ima 
dru gih pri me ra, pa ne mo gu da pre su đu jem. Mo gu 
sa mo da ka žem da kao tre ner an ga žu jem mla de atle-

ti ča re, ka ko ih ne bi pre u ze li dru gi spor to vi, ali ih ne 
op te re ću jem tre nin gom do 16. go di ne. Igra ju se na 
tre nin gu i tak mi če u svom uz ra stu, is klju či vo.

U mla đe se ni or ske vo de utr čao je kao od li čan se ni or, 
pa pre laz ni je ose tio. Imao je 54 tr ke: 38 pu ta po be-
dio, 12 pu ta dru gi i u 4 na vra ta osvo jio tre će me sto. 
Bio je 18. mar ta 1979. pr vak Bal ka na u kro su za mla-
đe se ni o re.

– Ova ka te go ri ja je od lič na i tre ba je za dr ža ti u tak-
mi čar skom de lu, ka ko se ta len ti ne bi iz gu bi li. Ne 
raz vi ja ju se svi isto – uka zu je Dra gan Zdrav ko vić.

Iste se zo ne, 10. ju la po sta vio je u Be o gra du se ni or-
ski re kord sa 3:38,0 i bio dru gi na in ter na ci o nal nom 
mi tin gu odr ža nom na Par ti za no vom sta di o nu. U 54 
tr ke te 1979, na dru gom me stu po bed nič kog po sto-
lja bio je 12 pu ta, na naj vi šem 38, a naj ni žem 3.

– Pre ci znu evi den ci ju o mo joj ka ri je ri vo dio je moj 
po koj ni otac Ra do slav.

Naj ve će uspe he po sti gao je 1983. go di ne.

– Go vo ri se uglav nom o zla tu u Bu dim pe šti, po be di 
nad Ko u om i slič no, a 9. ju la, da kle sa mo šest da na 
pre te tr ke na Kri stal pa la su, tr čao sam u Oslu 3 000 
me ta ra za 7:40,49. Bio je to  naj bo lji re zul tat na sve-
tu ta da, a i sa da je si gur no me đu 100 svih vre me na i 
uvod u ono što se do go di lo u Lon do nu. Ova dis tan ca 
ni je olim pij ska, ali je re zul tat mo žda i ja či od 3:34,85.

Tre ba lo je da Olim pij ske igre u Los An đe le su bu du 
vr hu nac ka ri je re, a one su po sta le po če tak kra ja.

– Re pre zen ta ci ja je no si la Adi das opre mu, a ja sam 
go di nu da na ra ni je pot pi sao ugo vor sa Taj ge rom.   
Ni jed nog tre nut ka ASJ mi to ni je za bra nio. U slič-
noj si tu a ci ji bi li su ba cač ku gle Vla di mir Mi lić i ska-
kač udalj  Ne nad Ste kić, sa mo su se oni opre de li li 
za Pu mu. Ru ko vod stva Atlet skog sa ve za Ju go sla-
vi je i Ju go slo ven skog olim pij skog ko mi te ta re kli su 
nam da se tak mi či mo u Adi da su ili da ode mo. Ni smo 
že le li ni jed no ni dru go, već smo na pi sa li pi smo u 
ko me smo ih za mo li li da nas pu ste da bra ni mo bo je 
svo je dr ža ve, a po sle da sno si mo sve kon se kven ce. 
Ni su že le li da nam iza đu u su sret i jed no stav no su 
nam re kli – ima te avi on u 11, vra ća te se. I da nas 
mi slim da ni su ima li u pr vom pla nu sport ski mo tiv, 
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već su šti ti li ne ke svo je in te re se. Gr ci, s ko ji ma smo 
bi li bli zu u olim pij skom se lu, ni su mo gli ču dom da se 
na ču de. Re pre zen ta tiv ci SFRJ iz osta lih spor to va 
ve ći nom su bi li na na šoj stra ni.

Šok je bio ta kav da ne ko li ko me se ci ne sa mo da ni je 
po tr čao, već ni je že leo da gle da atlet ska tak mi če nja 
ni na te le vi zi ji.

– Ka da sam po no vo kre nuo s tre nin gom – pre te rao 
sam i do bio hro nič nu upa lu oba ko le na. U 1985. bio 
sam to li ko loš da sam na ulič noj tr ci u Za gre bu sti-
gao 15. Oti šao sam u voj sku. No va pa u za. U 1986. 
sam ope ri san. Re če no mi je da će mi oba vi ti ar tro-
sko pi ju kao ski ja šu  Her ma nu  Cur bri ge nu, ko ji se 
vra tio na sta zu  ve o ma br zo, a ka da sam se pro bu dio 
shva tio sam da mi je ope ri sa no sa mo jed no ko le no?! 
Po sle je i dru go, a pe ri o di re ha bi li ta ci je bi li su ve o ma 
du gi. U 1987. ni sam tr čao, pa u 1988. imao sa mo jed-
nu i to se is po sta vi lo – po sled nju tr ku.

Sa da je Dra gan Zdrav ko vić atlet ski tre ner. Svo jim 
uče ni ci ma, ali i dru gi ma ko ji ula ze u atle ti ku eks klu-
ziv no ot kri va taj nu svog uspe ha:

–   Ni ka da ni sam pro pu štao tre ning. Taj mo me nat 
sam iz u zet no ozbilj no shva tao. Se ćam se ka da me 
na po čet ku ka ri je re maj ka ni je pro bu di la za ju tar-
nji tre ning. Ta da je to ura di la i ni ka da vi še. Vo di la se 
onim maj čin skim – slat ko si spa vao pa ni sam hte-
la da te bu dim. To ne po sto ji, ako že liš da do stig neš 
svoj mak si mum u spor tu. Umeo sam da do đem zbog 
lo ših ve za u dva uju tru u ne ki grad, ali bih uvek ustao 
za pre po dnev ni tre ning. Sa mo ta ko se do sti že ono što 
mo žeš da ostva riš. Za to sam uvek po što vao sve svo-
je ri va le i one ko ji su tr ča li da le ko sla bi je, jer su svi oni 
di sci pli no va li se be od la ze ći dva pu ta dnev no na tre-
ning i mak si mal no se una pre di li u jed noj ta ko div noj 
obla sti ka kva je sport i to još onaj naj lep ši – atle ti ka…

PE ČAT U BU DIM PE ŠTI

Re kor di se po stig nu i ne ko dru gi ih sru ši, ali me da-
lje osta ju u traj nom vla sni štvu onog ko ih je osvo jio. 
Šam pi on Evro pe na 3 000 me ta ra u dvo ra ni za sva 
vre me na od 6. mar ta 1983 na pr ven stvu odr ža nom 
u Bu dim pe šti je ste Dra gan Zdrav ko vić, re zul ta tom 
7:54,73.

– Ta ti tu la je pe čat mo je ka ri je re. Ne mo gu da ka žem 
da je kon ku ren ci ja bi la ja ka, ali je re zul tat od li čan 
i s njim se i da nas uzi ma ju me da lje na ovom tak mi-
če nju. Ni sam znao po i men ce ni ko ga od ri va la, osim 
Ru sa Abra mo va. Ni je bi lo po lu fi na la. U bor bi za 
me da lje nas dvo ji ca smo po sle dva ki lo me tra već 
osta li sa mi. To mi je da lo do dat nu sna gu, jer sam 
znao da imam me da lju u dže pu. On da sam kre nuo na 
sve ili ni šta u po sled njih 1 000. Fi niš mi je bio ta kav 
da sam ga u za vr šnom kru gu od 200 mo gu ćih, osta-
vio 50 me ta ra.

Na pi ta nje ko li ko je tr čao 100 me ta ra, ka da je mo gao 
ta ko da fi ni ši ra, Zdarv ko vić od go va ra:

– Ni sam mo gao 400 br že od 50 se kun di, ali sam 
imao ta kvu br zin sku iz dr žlji vost da sam na tre nin gu 
re dov no po sled nju de o ni cu tr čao naj br že.

KOU NI JE IZA ŠAO NA PO BED NIČ KO PO STO LjE

Po be da 15. ju la 1983. nad Se ba stja nom Ko u om, 
svet skim re kor de rom na 800 i olim pij skim po bed-
ni kom na 1.500 me ta ra u sred Lon do na, na Kri stal 
pa la su, ima la je ve li ki od jek u svet skim sport skim 
kru go vi ma, a pre pri ča va se i da nas.

– Ni je mi to bi la naj bo lja tr ka, ali zbog tog tri jum fa 
ose ćam naj ve će za do volj stvo. Oti šao sam ta mo 
na mi ting, a ni sam znao ko će tr ča ti. Ka da sam na 
te re nu za za gre va nje vi deo Ko ua ni je mi bi lo sve-
jed no, jer sam znao da će tr ka bi ti br za. Ujed no sam 
se ra do vao pri li ci da is tr čim do bar re zul tat i pre ba cio 
sam se na to da se kon cen tri šem da je is ko ri stim. O 
po be di ni sam raz mi šljao. Čak ni ka da sam u po sled-
njih 50, pa 250 i 200 me ta ra ušao egal sa Ko u om, 
ni sam mi slio da ću na kra ju da bu dem br ži. Vi deo 
sam, isti na, da je ne gde na 250 pre kra ja po di gao ra-
me na, što je po ka zi va lo da se uko čio, da je u kri zi, što 
mi je po ka za lo da mo žda imam šan su da ga sa vla-
dam. U po sled njih 120 po čeo sam da tro šim sve 
što imam u se bi i na 80 pre kra ja sam po čeo da ga 
osta vljam, vi deo da ne mo že da mi pru ži ot por. Imam 
sni mak te tr ke – kad god ga gle dam isto ose tim kao 
ta da. Po sled njih 300 pro šli smo za 40 se kun di.

Po koj ni tre ner Alek san dar Pe tro vić je jed nom pri-
li kom re kao da je znao da Dra gan mo že da po be di 
ka da ga je vi deo da ska ku će 350 me ta ra pre kra ja.

– Po na vlja se ne tač na pri ča ka ko je re kao da je sta jao 
na istom me stu gde je bio i ka da je Ve ra Ni ko lić sru ši la 
svet ski re kord na tom sta di o nu. To ho ću da de man tu-
jem. Aca je uvek bio po prin ci pu: „Dr ži ri va la, dr ži pri-
klju čak, ne pu štaj“, i to je sav sa vet bio i ta da.

Sa Ko u om ni ka da ni je raz go va rao o toj tr ci.

– Ka ko se ose ćao naj bo lje go vo ri po da tak da ni je 
iza šao na po bed nič ko po sto lje. Pu bli ka je ne go do-
va la zbog to ga.

KA RI JE RA KROZ BROJ KE
UČE STVO VAO: U 364 tr ke

PO BE DIO: 215 pu ta

DRU GO ME STO: 45 pu ta

TRE ĆE MESTO: 31 put

RE KOR DI: Po sti gao ih je 18 u ka ri je ri, a naj bo lji 
re zul ta ti su – 1.500 (3:34,85) 20. av gu sta 1983. 
(Prag), mi lja (3:52,24) 17. av gu sta 1983. (Ber lin), 
2.000 m (4:58,8) 7. av gust 1983. (Uži ce), 3.000 
m (7:40,49) 9. jul 1983. (Oslo), 3.000 m dvo ra na 
(7:51,47) 9. mart 1983. (Bu dim pe šta)

RE PRE ZEN TA CI JA: 55 uče šća (dve za re pre zen-
ta ci ju Bal ka na)

TI TU LE: 12 pu ta pr vak Sr bi je, 13 Ju go sla vi je, 11 
Bal ka na, 68 po be da na ulič nim tr ka ma, 4 na Be lom 
kro su, 5 na Kro su Bor be i 5 na Kro su Po li ti ke
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edukativni>>>
programi

Klasična ili Blok 
PERIODIZACIJA?
Negde 2011 godine bio sam na seminaru u Novom Sadu na kome 
se diskutovalo o periodizaciji i taperingu jedne od najvećih 
skakačica uvis svih vremena Blanke Vlašić. Nakon predavanja 
postavio sam pitanje predavaču Igoru Jukiću: Ova periodizacija 
koju ste predočili ne govori u prilog tome kako je Blanka u maju 
mesecu skočila 204 i u avgustu na Svetskom prvenstvu 205cm. 

Literatura: Vladimir Koprivica (2012). Blok periodizacija – prekretnica ili zabluda u sportskom treningu.

ATLETIKA    //    EDUKATIVNI PROGRAMI
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programi
Potpuno mi je bilo jasno da takva peri-
odizacija ne odgovara stvarnom stanju 
stvari. Zato sam narednih godinu dana 
pokušavao da napravim sistem koji bi 
Ivani omogućio da već u maju mesecu 
bude na visokom nivou i tu ostane sve 
do glavnog takmičenja sezone.

Kao što vidite ovo je periodizacija koja 
je korišćena u godinama koje su Ivani 
donele velike uspehe. Ona nije ni kla-
sična, ni blok periodizacija, već hibridna, 
spoj najboljeg od obe periodizacije. 

ZIMSKI MAKROCIKLUS

U zimskom makrociklusu sam koristio 
klasičnu, a u letnjem makrociklusu sam 
koristio blok periodizaciju. U klasičnoj 
periodizaciji smo razvijali motoričke 
sposobnosti do maksimuma, dok smo u 
blok periodizaciji sve podredili predsto-
jećim tamičenjima.

Vrlo je važno napomenuti da sam u blok 
periodizaciji uspeo napraviti balans 
između treninga i takmičenja.

Shvatili smo da je odmor isto toliko 
važan kao i sam trening. Ivana je prava 
lavica i nikada nije htela da prizna da 
je nekada nešto boli i da je ponekad 
umorna.

LETNJI MAKROCIKLUS

Primenili smo gore spomenutu periodi-
zaciju koja nam je od 2013. pa do danas 
donela 11 medalja sa Svetskih i Evrop-
skih prvenstava i Olimpijskih Igara. Na 9 
od 12 takmičenja je postigla lični rekord 
ili najbolji rezultat sezone. Jedini put 
kada je nastupala, a nije osvojila meda-
lju bilo je u Londonu 2017 na svetskom 
prvenstvu zbog slučaja „startni broj“.

Blok periodizacija se javila kao nova 
ideja u pripremi sportista. Na osnovu 

analize tradicionalne teorije sportskog 
treninga i njenog segmenta, periodi-
zacije treninga tokom takmičarske 
sezone, pobornici blok periodizacije su 
izneli niz primedbi. Osnovni zaključak je 
da klasična periodizacija više ne odgo-
vara zahtevima savremenog sporta 
jer se raširio kalendar takmičenja. Kla-
sična periodizacija se zasniva na isto-
vremenom razvoju više sposobnosti u 
dužem pripremnom periodu i velikim 
obimima rada. To ometa sportiste da 
uspešno učestvuju na više takmičenja 
tokom sezone. Ipak, po mišljenju pobor-
nika blok periodizacije, ovo se odnosi 
samo na vrhunske sportiste. Pošto se 
atletski kalendar deli na dva dela, zim-
ski i letnji, u mogućnosti smo da kom-
binujemo obe periodizacije. Pošto je 
zimski kaledar takmičenja sveden jedva 
na mesec i po dana, ostaje nam puno 
prostora od septembra do januara za 
razvoj motoričkih sposobnosti. Zato je 
klasična periodizacija idealno rešenje 
za zimski makrociklus. Za razliku od 
zimskog dela sezone, letnji se u mno-
gome razlikuje u kalendaru takmičenja. 
Takmičarska sezona traje od maja do 
septembra, a od vrhunskih atletičara se 
traži da budu na visokom nivou tokom 
cele godine. U zavisnosti od nivoa 
sportske forme koju sportista poka-
zuje, zavisi i nivo takmičenja na kojem 
će nastupati. Organizatori atletskih 
mitinga i menadžeri uvek traže visok 
nivo rezultata. Zato je blok periodizacija 
idealna za letnji makrociklus. Ovakav 
hibridni sistem pripreme sportista svoj-
stven je samo za vrhunske atletičare. 
Mišljenja sam da mladi atletičari sve 
do svoje 20 godine treba da se razvi-
jaju kroz klasičnu periodizaciju, a da sa 
ulaskom u seniorske vode polako mogu 
prelaziti na hibridnu.

 1 2 3 – Periodi za takmičenja   M – glavno takmičenje

Zimski makrociklus

Letnji makrociklus
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>>> zdravlje

(Anti) Doping 
u atletici 

Marija Anđelković

Pisati o dopingu u atletici skoro da je postalo monotono  
i po istom obrascu, koji ističe da problem postoji duži 
vremenski period. Posle najvećeg doping skandala u  
skorijoj istoriji koji je krenuo sa ruskim atletičarima,  
opet je atletika, kao visoko rizičan sport, bila u prvom planu. 

ATLETIKA    //    ZDRAVLJE
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Pisati o dopingu u atletici skoro da je postalo 
monotono i po istom obrascu, koji ističe da pro-
blem postoji duži vremenski period. Posle najve-
ćeg doping skandala u skorijoj istoriji koji je krenuo 
sa ruskim atletičarima, opet je atletika, kao visoko 
rizičan sport, bila u prvom planu. I dalje ostaje pre-
sedan da se samo sportistima iz jednog sporta i 
iz jedne zemlje,  a to su ruski atletičari, zabranilo 
učestvovanje na Olimpijskim igrama u Riju 2016.
godine. Iako je to trebalo da bude poruka i pouka 
da problemi moraju da se reše, danas 09.decembra 
2019. godine u Lozani,  Izvršni Odbor Svetske anti-
doping agencije (WADA) je jednoglasno odobrio 
četvorogodišnji period statusa neusaglašenosti za 
Rusku antidoping agenciju (RUSADA). 

Neke od posledica ove odluke, mada će o njima biti 
još diskusije i prava na žalbu, su: zabrana da ruski 
zvaničnici/predstavnici budu imenovani kao čla-
novi  odbora ili komiteta bilo kog potpisnika Svet-
skog antidoping Kodeksa; ruski zvaničnici/pred-

stavnici ne mogu da učestvuju ili da prisustvuju ni 
na jednom takmičenju koje će se održati u naredne 
4 godine; Rusija ne može da bude domaćin sport-
skih događaja u naredne 4 godine i ruska zastava 
neće biti podignuta (vidljiva) ni na jednom velikom 
sportskom događaju u naredne 4 godine. Ruski 
sportisti i njihov stručni tim moći će da učestvuju 
u velikim sportskim događajima koji se odigravaju 

u naredne 4 godine samo ako su u mogućnosti da 
demonstriraju da nisu umešani ni na koji način u 
trenutnu  neusaglašenost sa WADA pravilima. 

Time se sankcije prema očigledno ruskim atleti-
čarima nastavljaju bez ikakve najave da će se  naći 
pravedno rešenje za sve strane. 

Nekada je u ovakvim situacijama dobro pogledati 
statistiku koja i nije toliko negativna za atletiku. 
Naime, ako se pogleda statistika koju je WADA 
objavila za 2017. godinu, možemo videti da se atle-
tika po broju kontrola na svetskom nivou nalazi na 
drugom mestu. Ako se gleda procenat pozitivnih 
sportista (među 6 sportova sa najvećim brojem 
kontrola) atletika ima manji procenat pozitivnih od 
dizanja tegova i biciklizma, pa čak i od ragbija.

Zanimljivo je naglasiti  da je fudbal sport sa najve-
ćim brojem doping kontrola na svetu, ali i najma-
njim brojem pozitivnih sportista, pogotovo na elit-
nom nivou takmičenja. 

Supstance koje se zloupotrebljavaju u atletici 
dominantno zavise od discilpine. Takmičari na 
duge staze (3000m i više) spadaju u atletičare sa 
najvećim brojem pozitivnih nalaza a anabolički 
agensi su najzastupljenije doping supstance u 
atletici. Na drugom i trećem mestu po korišćenju 
zabranjenih supstanci nalaze se sprinteri i bacači, 
dok se hormon rasta i glukokortikoidi nalaze na 
drugom i trećem mesti po zloupotrebi. 

Atletika se nalazi i na zavidnom drugom mestu 
po broju atletskih bioloških pasoša koje godišnje 
uradi, odmah posle biciklizma u kome je ova ana-
liza nazastupljenija od svog nastanka. Atletski 
biološki pasoš se u ovom slučaju odnosi na krvnu 
analizu uzoraka koji se od jednog sportiste priku-

Takmičari na  
duge staze  

(3000m i više) 
spadaju u 

atletičare sa 
najvećim brojem 

pozitivnih nalaza a 
anabolički agensi 

su najzastupljenije 
doping supstance  

u atletici.

Sport Ukupan broj  
doping kontrola  
(na takmičenju i izvan 
takmičenja; krv i urin)

Broj uzoraka 
sa nepovoljnim 
analitičkim nalazom 
(pozitivan uzorak)

%pozitivnih uzoraka

Fudbal 37 118 295 0.4

Atletika 31 483 280 0.9

Biciklizam 23 575 167 1.2

Dizanje tegova 10 570 155 1.5

Ragbi unija 7 631 78 1

Tenis 5 959 31 0.5

Sportovi sa najvećim brojem doping kontrola u 2017.godini na svetskom nivou
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Sport Ukupan broj atletskih  
bioloških pasoša

% od svih bioloških  
pasoša u 2017.

Biciklizam 8 130 37

Atletika 5 333 25

Vodeni sportovi 2 384 11

Fudbal 1 527 7

Sportovi sa najvećim brojem atletskog biološkog pasoša (analiza krvi) u 2017. godini  
na svetskom nivou

AIU (Athlete 
Integrity Unit) je 

telo Međunarodne 
atletike koje je 

zaduženo za borbu 
protiv dopinga na 

svetskom nivou 
i saradnja svih 

zemalja sa njima 
postala je  
obavezna. 

pljaju kroz vreme, dajući podatke o individualnom 
kretanju osnovnih hematoloških vrednosti. Atle-
tika spada u sportove koji su suspendovali najveći 
broj sportista upravo na osnovu pasoša sportiste 
i na njihovom sajtu možete naći duge liste kažnje-
nih sportista https://www.athleticsintegrity.org/
downloads/pdfs/disciplinary-process/en/Sep-
tember-2019-Sanctions-List-Full.pdf

Ako pogledamo situaciju u Srbiji, atletika se nalazi 
među prvih rizičnih 5 sportova po broju doping 
pozitivnih sportista i to uglavnom zbog slučajeva iz 
prošlosti (poslednji je bio 2015. godine).

AIU (Athlete Integrity Unit) je telo Međunarodne 
atletike koje je zaduženo za borbu protiv dopinga 
na svetskom nivou i saradnja svih zemalja sa njima 
postala je obavezna. Srbija može da se pohvali 
uspešnom saradnjom po ovom pitanju  i poštova-
nju svih pravila koja se tiču testiranja i edukacije 
sportista i stručnog tima.

Film o proceduri doping kontrole snimljen u sarad-
nji ADAS sa Ivanom Španović i dalje ostaje jedan 
od najgledanijih edukativnih materija na svet-
skom nivou, pogotovo što je titlovan na engle-
skom i ruskom jeziku  http://www.adas.org.rs/
doping-kontrola/film-o-proceduri-doping-kontro-
le-sportista/

Može se reći da je atletika dosta uradila na tome 
da se doping redukuje, i da je cilj svih da se kraljica 
sportova opet vrati na tron u pogledu ferpleja i čiste 

igre. Taj put jeste dugačak, barem onoliko koliko 
je trebalo da se ta pozicija izgubi, ali je neminovan 
da se ugled atletike očuva. I naravno da nije važno 
samo koliko je doping kontrola urađeno, već i koliko 
je inteligentno bilo testiranje. Ali ako se vratimo na 
početak, najvažnija je ipak edukacija sportista kao 
jedini ispravan vid prevencije dopinga i zloupotrebe 
zabranjenih supstanci koje nisu štetne samo za 
ugled sportiste, već i za njegovo zdravlje.

Film o proceduri doping kontrole snimljen u saradnji ADAS sa Ivanom Španović   
http://www.adas.org.rs/doping-kontrola/film-o-proceduri-doping-kontrole-sportista/
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Čestitamo svim atletičarima na neverovatnim uspesima koje su postigli!  
Zbog vašeg truda, posvećenosti i discipline, naš sport ostvaruje sjajne rezultate,  
a mi, koji pratimo vaš rad, možemo da budemo samo ponosni i nadahnuti. 

Čestitamo i svim trenerima, koji umeju da prepoznaju talente naših atletičara, a potom i  
da ih nesebično neguju i pospešuju njihov dalji napredak.

Svim srcem smo uz vas i redovno pratimo sve vaše pobede, medalje, liste rekorda i rezultate.

Vi ste naš ponos i srdačno vas bodrimo u svim narednim takmičenjima,

Vaš Atletski Savez Srbije. 

U cilju zaštite i očuvanja životne sredine, tabele uspešnosti naših atletičara i njihove liste 
rezultata biće objavljene u digitalnom formatu, na zvaničnom sajtu Atletskog Saveza Srbije.
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Pobednica prvog Comtrade Serbia Marathona, 
Teodora Simović, postala je saradnik u nastavi 
na Fakultetu fizičke kulture u Leposaviću.

Atletska dvorana dobila je svog čuvara. 
Usvojili smo napušteno štene kojoj smo 
dali ime Ljubica.

Najbolja srpska atletičarka, IVANA 
ŠPANOVIĆ KRASI NASLOVNICU MAGAZINA  
BAZAR POLITIKA.

Strahinja Jovančević deo je nove  PROMO 
TELENOR kampanje za pametni sat. U spotu 
za ovu kampanju nalazi se I njegova 
devojka Maria Onisiforou.

>>>>>>
>>> >>>

ATLETIKA    //    ZANIMLJIVOSTI 
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